
سه شنبه  30  آبان   1402- 7 جمادی الاولی  1445 - 21 نوامبر 2023 - سال بیست  و دوم - شماره  6136  2  سیاسی

منصور حقیقت پور فعال سیاسی اصولگرا، در 
پاســخ به این ســوال که بعد از اعلام نتیجه 
بررسی صلاحیت ها شــاهد انتقادات دوباره 
به مدیران اســتانی دولت سیزدهم در زمینه 
ترکیب هیات های اجرایی بودیم، ارزیابی شما 
از این روند چیست؟ گفت: هیأت های اجرایی 
تماما از طیف، طبقه و گروه  سیاسی خاصی 
انتخاب شدند. در گذشته اینطور بود که این 
افراد جزو معتمدینی بودند که مردم آن ها را 
می شناختند، پیشینه، دین داری و عدالت شان 
را می شناختند و به آنها وثوق داشتند. اما این 
دوره از یک طیــف و جریان خاصی انتخاب 
شدند که شائبه مهندسی را در بین مردم بالا 
می برد؛ در آمار هم همین طور. شما نگاه کنید 

در انتخابات دوره قبل ۸ درصد از داوطلبین 
توسط هیأت های اجرایی ردصلاحیت شدند 
اما این دوره به ۲۸ درصد رسیده و اصلا قابل 

قبول نیست.
وی افزود: داوطلبان رد صلاحیت شده و بقیه 
یک مقداری در این خصوص نگران هستند؛ 
چراکه ایــن روند معقول و مناســبی نبوده 
و نبایــد از یک جریان خاص در این مســیر 

استفاده می کردیم.
در گذشــته خانواده شــهدا، روحانیت، بازار 
و دانشگاه نماینده داشــتند اما همه را کنار 
گذاشــتند و از یک طیــف خاصی به عنوان 
هیأت  اجرایی اســتفاده کردند که سابقه هم 
ندارند. من فردی را سراغ دارم که یک برگه 

بــرای ردصلاحیت او دادند، ۲ ســاعت بعد 
تمــاس گرفتند که می خواهیــم برگه تان را 
عوض کنیم. این چه کاری است؟ به یک عده 
چهارشنبه بعد از ســاعت ۷-۸ شب گفتند 
بیایید نامه تــان را بگیرید، در حالی که حق 
اعتراض چهارشنبه تا ساعت ۶ بوده است. این 
ظلم اســت و حقوق خیلی از عزیزان تضییع 
شــده اســت. به نظر من باید به یک نحوی 
جبران شود. در شورای نگهبان یا هیأت های 
اجرایی باید این رویه برای عزیزان به نحوی 
اصلاح شــود که خدایی نکرده حق کســی 

تضییع نشود.
این دوره 28 درصد 

ردصلاحیت داریم
حقیقت پور گفت: نمی شود از یک طیف خاص 
یا از یک شبکه سیاسی خاص افراد را انتخاب 
کرد. در آنجا اگر ۱۰-۱۱ نفر می نشینند این 
افراد باید نماینده اقشــار مرجع ما باشــند، 
بازاریان، دانشگاه، طیف خواهران  روحانیت، 
و ... تــا این ها در تضــارب آرا بتوانند حق را 
تشــخیص دهند و عمل کنند؛ اما اگر بیایید 
از بازنشستگان یک ارگان و سازمان امنیتی 
– سیاسی استفاده کنید نتیجه اش می شود 

اینکــه در دوره قبــل ۸ درصد ردصلاحیت 
داشــتید، این دوره به ۲۸ درصد رسیده که 

اصلا منطقی و معقول نیست.
این فعال سیاسی اصولگرا گفت: این موضوع 
باعث تضییع حقوق مردم و رواج بی عدالتی 
شده است و این رویه بر پایه عدالت و منطق 

نیست.
حقیقت پور در مورد راهکار حل این موضوع 
گفت: الان که نمی توانیم کاری انجام دهیم. 
نباید ایــن کار انجام می شــد. الان فرصتی 
نیست که چیزی را عوض کنند. ما الان ۲۰ 
فرماندار داریم که تجربه اول انتخابات شــان 
اســت. اغلب هیأت های اجرایی ها هم دفعه 
اولی هســتند و این باعث می شود انتخابات 
ما ضعیف انجام شود. حیف نیست؟ ما چهل 
و خورده ای ســال تجربه  مردم سالاری دینی 

داریم. الان نتیجه اش باید این باشد؟  
برخی آقایان به طرفداری از جناحی 

خاص متهم هستند
حقیقت پور در پاسخ به این سوال که رهبری 
قبــل از آغاز فرآیند انتخابــات توصیه هایی 
داشتند. فکر می کنید رویه کنونی چه میزان 
در راســتای فرمایشات ایشــان بوده و برای 

عملیاتی شــدن این توصیه ها به ویژه درباره 
مشــارکت مردم در انتخابــات چه اقداماتی 
بایــد انجام داد، گفت: مقــام معظم رهبری 
در انتخابات ۱۴۰۰ هم فرمایشــاتی داشتند 
مبنی بــر اینکه علیــه یکی از ایــن آقایان 
ظلم و جفا شــده و باید جبران شــود. اما ما 
هیچ اتفاقی در ســطح جامعه ندیدیم و آن 
ارگان هایی که باید جبران می کردند، نکردند. 
الان هــم مقام معظم رهبری ۴ اصل را برای 
انتخابات گذاشــتند که به نظر من اصل های 
اساسی و پیشرفته ای است. سلامت، امنیت، 
پرشــوری و رقابت. تا به اینجــا ما چیزی از 
پرشــوری و رقابت متوجه نمی شویم و هیچ 

علائمی از آن نمی بینیم.
وی گفت: برخی از آقایان به طرفداری از یک 
جریان خاص متهم هســتند. این افراد باید 
کاملا یک رفتار حرفه ای داشته باشند. وقتی 
می خواهند انتخابات را طراحی و برگزار کنند 
باید به عنوان یــک آدم حرفه ای و بی طرف 
تعلقات خودشــان را کنار بگذارند، انتخابات 
را برگــزار کنند و به نتیجه انتخابات تمکین 
کنند. یعنی صندوق انتخابــات و آرا هرچه 

گفت آن حکم بین همه شود.

حقیقتپور:

شاهدتضییعحقوقمردمورواجبیعدالتیهستیم

نقدعلی:
جامعهایمانیمنتظرنهاییشدن
لایحهعفافوحجاباست

حجت الاســلام محمدتقی نقدعلی در جلســه علنی روز دوشنبه مجلس در 
تذکری خطاب به رئیس مجلس گفت: کمیســیون حقوقی و قضایی ایرادات 
شورای نگهبان در لایحه عفاف و حجاب را بررسی و رفع کرده که گزارش آن 
۲۳ آبان با امضای آقای غضنفرابادی رئیس کمیسیون به هیات رئیسه ارائه شد.
وی ادامه داد: با توجه به اینکه شما گفتید گزارش رفع ایرادات شورای نگهبان 
در لایحه عفاف و حجاب به شورای نگهبان ارسال می شود؛ لطفا دستور بدهید 
که این کار هر چه سریعتر انجام شود چون جامعه ایمانی منتظر نهایی شدن 

این لایحه است.
قالیباف رئیس مجلس در پاســخ به این تذکــر گفت: این موضوع را با اولویت 
دنبال می کنیم. دیروز هم به آقای غضنفرآبادی گفتم که هنوز گزارش به دست 

من نرسیده است.

سازوکارمجلسبهمنظورتامینهواپیما
برایشرکتهایهواپیمایی

نمایندگان مجلس شورای اسلامی در جلسه علنی نوبت صبح امروز دوشنبه و 
در ادامه بررســی مواد ارجاعی از کمیسیون تلفیق، جزء ۴ بند »ت« ماده ۵۷ 

لایحه برنامه هفتم را تصویب کردند.
براســاس این مصوبه، وزارت راه و شهرسازی با رعایت سیاست های کلی اصل 
۴۴ قانون اساســی مجاز است نســبت به تأمین مالی خرید و اجاره به شرط 
تملیک هواپیما و بالگرد از محل منابع داخلی و خارجی در قالب تســهیلات 
برای شــرکت های هواپیمایی ایرانی از طرق مختلف از جمله صندوق توسعه 
حمل ونقل و صندوق توسعه ملی اقدام کند. همچنین اعطای کمک های فنی-
اعتباری توسط دولت در قالب بودجه سنواتی در این خصوص مجاز می باشد.

رضایی:
یمنیهامیتوانند۵۰۰هزارجنگجو

واردفلسطینکنند
محسن رضایی دبیر شورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا و عضو مجمع 
تشخیص مصلحت نظام گفت: جنگ علیه غزه سرنوشت رژیم صهیونیستی و 

محور مقاومت را تعیین خواهد کرد.
وی افــزود: محــور مقاومت در آینده نقش بزرگتری ایفــا خواهد کرد و رژیم 

صهیونیستی نیز قطعا در این جنگ شکست خواهد خورد.
رضایی با تاکید براینکه هر اندازه رژیم صهیونیستی در غزه نفوذ کند، بیشتر در 
باتلاق غرق خواهد شــد، اضافه کرد: )رژیم( اسرائیل می تواند وارد خیابان های 

غزه شود ولی با مقاومت پنهانی روبرو است.
دبیر شــورای عالی هماهنگی اقتصادی سران قوا همچنین، گفت: این جنگ، 
باعث ســقوط بنیامین نتانیاهو می شود و در سال های آینده نیز شاهد سقوط 

رژیم صهیونیستی خواهیم بود.
وی بــا بیان اینکه نیروهای مقاومت لبنان، عــراق و یمن هم در کنار حماس 
هستند، افزود: حماس تنها در غزه نیست و پایگاه آن در کرانه باختری و خارج 

از فلسطین است.
رضایی گفت: طی روزهای آینــده، جبهه های جنگی جدیدی در جنگ علیه 
غزه باز خواهد شد و اگر وضعیت غزه همچنان وخیم شود، نمی توان از واکنش 

جوانان مسلمان جلوگیری کرد.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام اضافه کرد: در صورت بدتر شدن اوضاع، 

یمنی ها می توانند حدود ۵۰۰ هزار جنگجو را وارد فلسطین کنند.
وی افزود: واشنگتن مسئول توقیف کشتی روز یکشنبه توسط یمنی ها است؛ 
زیرا می تواند )رژیم( اسرائیل را مجبور به عقب نشینی کند. وی خاطر نشان کرد: 
راه حل دو کشــوری راه حلی شکست خورده است و دیگر روی میز نیست و 

نشست کشورهای اسلامی زمینه ساز همکاری های آینده است.

حجاب

مجلس

دفاعی

دبیرکل حزب  مردم ســالاری در نشســت 
جمعی از دبیران استانی احزاب اصلاح طلب 
اســتان خراســان رضوی که با هماهنگی 
شعبه استانی حزب مردم سالاری در استان 
مذکور برگزار شد به تفصیل درباره وضعیت 
اصلاح طلبان در انتخابات اســفند ماه سال 

جاری سخن گفت.
به گزارش »مردم  ســالاری آنلاین«، در این 
جلسه که عصر روز پنجشنبه ۱۴۰۲/۰۸/۲۵ 
در مشــهد برگزار شــد ابتــدا آقایان بابک 
پاک نیا )دبیر اســتانی حزب مردم سالاری 
در خراسان رضوی( و محمد صادق جوادی 
حصار )عضو شــورای مرکزی حزب اعتماد 
ملی( و ده نفر از اعضای شــورای هماهنگی 
اصلاح طلبان استان خراسان رضوی گزارشی 
از فعالیت  های گذشــته این شــورا و نحوه 
برگزاری جلســات مجــازی و حضوری در 
یک ســال گذشــته ارائه و بر سردی فضای 
رقابــت انتخاباتی در ســطح اســتان برای 

مجلس دوازدهم تاکید کردند. 
آنــگاه مصطفــی کواکبیان نکاتــی درباره 

انتخابات به شرح زیر بیان کرد.
دبیرکل حزب مردم  سالاری با اشاره به اینکه 
پس از یکدســت شــدن حاکمیت چندان 
رغبتی میان مســئولان و دســت اندرکاران 
برای افزایش مشــارکت مردم در انتخابات 
دیده نمی شود اظهار داشــت: بارها گفته ام 
که مشــارکت حداقلی در دهان نمایندگان 
مجلس یازدهم و دولتمردان دولت سیزدهم 
مزه کرده اســت. لذا مجلس و دولت فعلی 
هرگز دغدغه مشــارکت حداکثری ندارند و 
هیچگونه تمایلی به حضور اصلاح طلبان در 

انتخابات اسفند ماه سال جاری ندارند.
نماینده مــردم تهران در مجلــس دهم با 
اشاره به اینکه بزرگترین ضربه بر مشارکت 
حداکثــری و به ویــژه جایــگاه احزاب در 
انتخابــات را قانون انتخابات مصوب مجلس 
یازدهم زد گفت: با این قانون احزاب کشور 
حتی احــزاب اصولگرا هــم فرصت زیادی 
برای تصمیم گیری و تشــویق اعضای خود 
برای پیش ثبت نام )آن هم شش ماه قبل( 
نداشــتند ولی اعلام شد ده ها هزار نفر ثبت 
نام کرده اند که نهایتا ثبت نام حدود ۲۴ هزار 
نفر پذیرفته شد و از این تعداد هم حدود ۳۰ 
درصد یعنی نزدیک هشت هزار نفر از سوی 

هیات های اجرایی با عدم تائید و عدم  احراز 
مواجه شدند.

کواکبیان در ادامه افزود: جالب است عده ای 
می گویند اشــکالی ندارد بــا رقابت درون 
جناحی بیــن اصولگرایان می توان انتخابات 
پرشوری داشت؛ در حالیکه هیچکس شک 
نکند با یک جناح هرگز نباید توقع مشارکت 
حداکثری و افزایش حضور مردم را داشــته 
باشیم. مدیر مسئول روزنامه مردم سالاری با 
اشاره به کاهش اعتماد عمومی و تنگناهای 
معیشــتی مردم گفت: بدون شک علاوه بر 
برای  حکومت،  دســت اندرکاران  بی رغبتی 
بســیاری از مردم هم انتخابات موضوعیت 

ندارد و حتی شــاید ندانند کــه چه روزی 
قرار است انتخابات برگزار شود لذا هرکسی 
که دلسوز نظام اســت باید به دنبال افزایش 
اعتماد عمومی باشد. اما متاسفانه باید گفت 
عملکرد مجلس یازدهم و ناکارآمدی دولت 
اعتماد  ســیزدهم مهمترین عوامل کاهش 
عمومی به نظام بوده اســت. دبیرکل حزب 
مردم ســالاری کاهش ارزش پــول ملی و 
قدرت خرید مــردم و افزایش سرســام آور 
تورم و گرانی کالاهــا و رویکرد دولت فعلی 
در عرصه دیپلماســی کشور را نمونه هایی از 
ناکارآمدی دولت فعلی دانست که هیچگونه 
مشوقی برای حضور مردم نخواهد بود. کما 

اینکه عملکرد مجلس فعلی موجب شــده 
است که نمایندگان مجلس یازدهم به ویژه 
بعد از افشــای خودروی شاسی بلند حتی 
اقبالی در میان طرفداران اقلیت خودشــان 
هم ندارند چه رســد به اینکــه بخواهند در 

میان اکثریت مردم حاضر شوند.
عضو هیات علمی دانشــکده حقوق و علوم 
سیاسی دانشــگاه علامه طباطبائی با اشاره 
به اینکــه هرچنــد نمی توان بــا وضعیت 
موجود برای حضــور اکثریت مردم معجزه 
کــرد، تصریح کــرد: اگر شــورای نگهبان 
به دنبال انتخابات پرشور است باید مسیر رد 
صلاحیت های گســترده و فله ای هیات های 

اجرایــی را تغییر دهد. بنــده قبلا گفتم ما 
شــاید بتوانیــم یک لیســت ۱۰۰ نفری از 
اصلاح طلبان مجلس دهم و فعالان سیاسی 
اصلاح طلب و اعضای حزب مردم ســالاری 
که ثبت نام کرده اند داشــته باشــیم که در 
آخرین آمار با رد صلاحیت های اعلام شــده 
نمی توانیــم حتــی دلخوش به یک ســوم 
چنین لیســتی باشــیم؛ لذا باز هم باید تا 
اواخر دی ماه منتظــر تحولات احتمالی در 
مســیر انتخابات باشیم. شایان ذکر است در 
پایان جلســه دبیرکل حزب مردم سالاری 
به پرســش های حاضران در مورد عملکرد 

اصلاح طلبان پاسخ گفت.

دبیرکل حزب  مردم سالاری در نشست جمعی از دبیران استانی احزاب اصلاح طلب خراسان رضوی:

مجلس و دولت تمایلی به حضور اصلاح طلبان در انتخابات ندارند
قانون انتخابات مصوب مجلس یازدهم بزرگترین ضربه را به جایگاه احزاب زد

وزیرارشاد:
رئیسیگفت»هرکاریمیکنید
اینروضهوحسینیهراازمانگیرید«

محمد مهدی اســماعیلی وزیر ارشاد گفت: یک بار خدمت آیت الله رئیسی در 
انتخابات ۹۶ بودیم من می گفتم که شما بیشتر از پشت تریبون رسمی صحبت 
کنید تا منبر های وعظ و روضه تا بتوانید بیشــتر به مباحث سیاسی بپردازید. 

ایشان گفتند: آقا هرکاری می کنید این روضه و این حسینه را از ما نگیرید.
وی افزود: الان هم شــما دیدید که این عاشــق دلســوخته اهل بیت در همه 

بحث ها اول مجلس روضه شان برپاست.
اسماعیلی گفت: عمری منزل ایشان همیشه روضه است به بهانه های مختلف به 
مناسبت های مختلف به هر حال دولت دولتی است که خودش را در این مسیر 

خادم جامعه دینی جامعه ستایشگران و متعلق به این حوزه می داند.

ویژه

معاون دبیرکل خانه کارگر با تاکید بر اینکه تغییرات اعمال 
شــده در حوزه بیمه های اجتماعی، تعارضاتی را به وجود 
می آورد که آثار بلندمدتی خواهد داشت، گفت: با مصوبات 
اخیر مجلس و افزایش سن بازنشستگی، وضعیت سازمان 
تامیــن اجتماعی به ســمتی خواهد رفت کــه نمی تواند 
پاســخگوی نیاز مستمری بگیران و شــاغلان باشد و به 

ناکارآمدی سازمان منتج خواهد شد.
حســن صادقی در گفت وگو با جماران، با اشاره به اینکه 
مجلــس در ادامه بررســی لایحه برنامه هفتم توســعه، 
طی مصوبه ای بــه منظور کاهش ناتــرازی صندوق های 
بازنشستگی، ســن بازنشستگی را برای گروه های مختلف 
افزایش داده است، اظهارداشت: ما در رابطه با این مصوبه 
مجلس آنچنان دچار شــوک شدیم که هنوز نتوانسته ایم 
خود را پیدا کنیم! متاســفانه ما شــاهد  بدعت هایی در 
مجلس هستیم که حتی در لیبرال ترین مجالس تاکنون 
ندیده ایم! قوانین باید برای جامعه هدف خود، به اســتناد 
اصل ۲۹ قانون اساسی، سیستم حمایتی تعریف کنند، نه 
اینکه حمایت ها را از آنها بردارند و بار اضافه بر دوش آنها 
تحمیل کنند. رئیس اتحادیه پیشکسوتان جامعه کارگری 
تاکیــد کرد: از یک ســو، تغییرات اعمال شــده در حوزه 
بیمه های اجتماعی و به دســت گرفتــن اختیارات قانون 
سازمان تامین اجتماعی و از سوی دیگر، تحمیل هزینه ها 
به ســازمان تامین اجتماعی در کوتاه مدت و بلند مدت، 

باعث می شود تاب آوری سازمان از بین برود. سازمانی که 
تا به امروز روی پای خود ایســتاده، و به تنهایی یک ملت 
و دولت اســت و به ۴۷ میلیون جمعیــت ایران، خدمات 
چندوجهی ارائه می دهد با این مصوبه مجلس، وضعیتش 
به سمتی  خواهد رفت که نتواند پاسخگوی نیاز مستمری 

بگیران باشد، در این میان وضعیت کارگران شاغل بماند!
مجلس یازدهم قوانین عجیبی وضع کرده است!

 معــاون دبیرکل خانه کارگر با بیان اینکه مجلس یازدهم 
اقداماتی کرده که در حوزه قانونگذاری، جزء عجایب است، 
توضیح داد: مساله افزایش سهم حق بیمه در دوره خدمت 
ســربازی را ببینید! ســال ۵۴ تصویب شده بود که وقتی 
کارگری به سربازی می رود، مدت سربازی اش جزء سوابق 
بیمه اش محسوب می شود؛ مگر اینکه مجدداً به این شغل 
برنگردد، اما اگر برگشــت آن دو سال جز سوابق بیمه اش 
محسوب می شود؛ اما مجلس این دو سال بیمه برداشته و 
عنوان کرده که کارگر باید خود حق بیمه اش را در دوران 

خدمت سربازی پرداخت کند!
صادقی اضافه کرد: از ســوی دیگر اخذ حــق بیمه را به 
سازمان امور مالیاتی سپرده اند! بدون اینکه بدانند، جامعه 
بیمه شده در حوزه مستمری و درمان با این وضعیت دچار 
چه چالش هایی می شود و این فرآیند تحمیلی به آنها چه 
مخاطراتی را در برخواهد داشت! ما در تصویب این قوانین 
تعارضاتی را شــاهد هستیم که آثار آنی و بلندمدتی را به 

همراه دارد.
نباید بدون رضایت جامعه هدف، برای مردم نسخه بپیچیم
 وی با تاکید بر اینکه نبایــد بدون رضایت جامعه هدف، 
برای آن نسخه بپیچیم، تصریح کرد: معتقد بودیم ماده ۱۵ 
و ۱۶ برنامه هفتم که درباره روابط کار است، به این دلیل 
که با سیاست های ابلاغی مقام معظم رهبری تعارض دارد 
و خلاف نص صریح سیاســت های کلان رهبری در حوزه 
صندوق های بیمه ای است که باید اصلاحاتی داشته باشد 

و به کمیسیون اجتماعی برگردد.

انســیه خزعلی درباره افزایش آســیب های اجتماعی در 
میان زنان و دختران جوان، اظهار کرد: بخشی از آسیب ها 
مربوط به ســازمان امور اجتماعی وزارت کشــور است و 
بخشــی هم مربوط به بهزیستی است. ما تلاش می کنیم 
که سه نقش را در مساله آسیب ها داشته باشیم که یکی 
از این نقش ها، »رصد، آمارگیری و اطلاع رسانی« به این 
بخش هاســت البته بخشــی از آمار هم از طریق این دو 

سازمان تهیه می کنیم.
وی اضافــه کرد: نقش دیگــر معاونت زنــان »پیگیری 
مصوبات« است، اینکه چقدر این مصوبات اجرایی می شود 
و چقدر توانسته اثربخش باشد و همچنین هماهنگی برای 
اینکه برخی از مصوبات به مرحله اجرا برسد. ما در هر سه 
بخش تــلاش کردیم، چه در بحث های آســیب زدایی و 
قانونگذاری که کار اصلی ماست، برنامه هایی را داشتیم و 
چــه در بحث رصد و آمارگیری یکی از کارهایی که انجام 

می دهیم، اطلس آمار است.
وی گفت: آسیب ها را در اســتان های مختلف شناسایی 
کردیم که در هر آسیبی کدام استان رتبه اول و کدام استان 
وضعیت نامطلوبی دارد و در برخی از استان ها خودمان به 
صورت مستقیم نظارت می کنیم مثلًا در استان هایی که 
آمار خودکشــی بانوان بالاتر است، دوره هایی برگزار شده 
و هماهنگی هایی هم با سازمان بهزیستی انجام گرفته تا 
بتوانیم از طرح های آنها پشــتیبانی کنیم، اما در مجموع 
نمی توانــم بگویم که در همه این آســیب ها حتماً تعداد 

خانم ها بیشتر است.
خزعلی گفت: آمار خودکشــی در اســتان های خراسان 
شمالی، ایلام و خوزستان نسبت به سایر استان ها بیشتر 
بوده که برنامه ها و طرح های مربوطه را در این اســتان ها 

اجرا کردیم و همچنان این برنامه ها ادامه دارد.
وی عنوان کرد: در برخی از آســیب ها مثل »دخانیات« 
متأسفانه تعداد خانم هایی که به این سمت رفتند بیشتر 
از آقایان نســبت به سال های گذشــته است که بخشی 

فرهنگی و بخشــی مربوط به فضای مجازی و فیلم های 
سینمایی است که باید یک کار همه جانبه و چند بعُدی 

انجام بگیرد.
وی اضافه کرد: در بحث بازمانده از تحصیل نیز طرح هایی 
مثل »طرح آذر« داشتیم که براساس این طرح، تمرکز بر 
روستاهاست و مخصوص آموزش دختران و زنان روستایی 
اســت. البته باز هم ذکر می کنم که این آســیب ها فقط 
متوجه خانم ها نیســت، در برخی از استان ها بازمانده از 
تحصیل پسران بیش از دختران است و باید با نگاهی کلی 

نگر بر موضوع خانواده، این آسیب ها رفع شوند.
وی درباره کاهش ســن اســتعمال دخانیــات در میان 
دختران، گفت: در این زمینه برنامه هایی در مدارس برای 
والدین داریم، در حال حاضر برنامه ها برای رفع این بخش 
از آسیب ها در ۵ استان شروع شده و گسترش پیدا خواهد 

کرد.
در راستای توجیه شدن والدین نسبت به آسیب هایی که 
ممکن است فرزندانشــان با آن مواجه شوند و شیوه های 
برخوردی و همچنین برای هویــت دختران برنامه هایی 
داریم که در قالب چندین طرح توســط سمن ها اجرایی 

می شود.
خزعلی درباره ســن استعمال دخانیات در میان دختران 
نیز گفت: آمارها متفاوت اســت و این آمارها را باید مرکز 

مبارزه با دخانیات اعلام کند.
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وحیدی:
طرحتقسیماستانتهراندرمرحلهکارشناسیاست

احمــد وحیدی روز دوشــنبه در حاشــیه دیدار با اســتانداران در جمع 
خبرنگاران درباره تقسیمات جغرافیایی استان تهران نیز افزود: این موضوع 

از قبل مطرح بوده و مورد تاکید رئیس جمهور است.
وی بیان کرد: این طرح ها در وزارت کشــور بررسی شده و بعضی از موارد 
به کمیسیون مربوط به دولت ارسال شده و باید مراحل بررسی خود را در 
دولت طی کند و در صورت نهایی شــدن، باید به تصویب مجلس شورای 
اسلامی هم برسد. این موارد اکنون در مرحله بررسی کارشناسی است البته 

بعضی بررسی ها تمام شده و در کمیسیون های مربوط دولت است.
وزیر کشور درباره موضوعات بررسی شده در نشست استانداران نیز توضیح 
داد: امروز نشســت ماهانه اســتانداران برگزار شد و موضوعات مختلفی از 

جمله انتخابات مورد بحث و هماهنگی قرار گرفت.
وی با اشــاره به اینکــه آمادگی خوبی در همه مســئولان برای برگزاری 
انتخابــات وجود دارد، اضافه کرد: یکــی از موضوعات مهم مورد تاکید در 
این نشست، ضرورت رعایت چهار مولفه امنیت، مشارکت، رقابت و سلامت 
در انتخابات بود که همه اســتانداران آمادگی لازم برای برگزاری انتخابات 
پرشــور را اعلام کردند. وزیر کشــور بیان کرد: موضوع مدیریت و کنترل 
آسیب های اجتماعی که در دستور کار وزارت کشور، سازمان امور اجتماعی 
و سازمان های مربوطه قرار دارد، نیز در این نشست مورد بررسی قرار گرفت.

وحیدی ادامه داد: این مســاله یک ســطح اســتانی هم دارد که شورای 
اجتماعی استانی شکل گرفته و در سطح استان ها پیگیری جدی می شود. 
همچنین در این نشست حاشیه نشینی، طلاق و برخی دیگر از آسیب های 

اجتماعی مورد گفت وگو قرار گرفت.
وی یادآور شد: اسماعیلی وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز در این نشست 
حاضر بود و فضای پرنشاط اجتماعی، توسعه فضاهای فرهنگی، رعایت زبان 
فارســی در همه تبلیغات مورد تاکید قرار گرفت و در نشست نوبت عصر 
امروز هم، موضوع اتباع مورد گفت وگو قرار می گیرد و وظیفه استانداران و 
برنامه ها مرور می شــود. وزیر کشور همچنین درباره برگزاری رویداد طرح 
تکام )توانمندســازی و کارآفرینی مردم پایه در مناطق روســتایی(، بیان 
داشــت: طرحی که از ابتدای دولت در وزارت کشــور شکل گرفت، ایجاد 
قرارگاهی برای توانمندسازی روستاها بود. در برنامه ششم تکالیف مهمی 
در این حوزه وجود داشــت از جمله اینکه همه روســتاها برنامه توسعه و 
پیشرفت داشته باشند و در این رابطه صدهزار تسهیل گر پیش بینی و ۴۷ 
وظیفه برای دهیاری ها در نظر گرفته شــده بود که بعضی از این تکالیف 
دچار فراموشــی شده است. وحیدی با بیان اینکه در این نشست قرار شد 
که در قالب قرارگاهی، نیازمندی های توسعه روستاها بررسی شود و حرکت 
خوبی در این حوزه شروع شده است، افزود: الگوهای مناسبی برای تعمیم 
برنامه های پیشرفت روستاها مدنظر قرار گرفته است و ما در وزارت کشور 

می توانیم در موضوعاتی مثل آبخیزداری کمک کنیم.

دولت




